

## إشعار السوق (006) Market Notice

التغييرات على منهجية المؤشر اعتباراً من 1 ابريل 2012

Index methodology changes effective April 1st 2012

Date:	07/03/2012	التاريخ:
-------	------------	----------

### Qatar Exchange hereby informs you as follows:

As of April 1st 2012 a number of changes will be made to the index methodology of QE Index:

- 1) The maximum weight a single stock can hold within QE index as of the effective date of a semiannual rebalance is 15%. If during the index review any stock is found to exceed this weight, then the stock's market value is capped and any excess weight is distributed proportionately among the remaining index constituents. This rule also applies to the new QE Total Return index, constituents of which are identical to the QE Index.
- 2) The observation period for index reviews is amended. Reviews will be based on the trading performance of listed companies over a 12 month period that ceases 1

### تود بورصة قطر أخطاركم بالآتي :

اعتباراً من 1 ابريل 2012، سيتم عمل التغييرات التالية على منهجية مؤشر بورصة قطر:

1) الحد الأعلى للوزن الذي يمكن أن يحتفظ به سهم معين ضمن مؤشر بورصة قطر اعتباراً من تاريخ المراجعة النصف سنوية هو 15%. وإذا تخطى أي سهم، خلال المراجعة، هذا الوزن، سيتم وضع سقف للقيمة السوقية للسهم وسيتم توزيع أي زيادة بشكل متناسب على باقي مكونات المؤشر. وهذه القاعدة تنطبق أيضاً على مؤشر العائد الاجمالي التي تكون مكوناته مشابهة لمكونات مؤشر بورصة قطر.

2) تم تعديل فترة المراقبة لعملية مراجعة المؤشر، حيث ستستند المراجعات على أداء التداول للشركات المدرجة خلال فترة 12 شهراً التي تتضمنها فترة شهر واحد قبل التاريخ الفعلي لعملية المراجعة.

وقد نصت قواعد المؤشر سابقاً على أن المراجعة التي

month before the effective date of rebalance. Index rules had previously said that a rebalance effective in October would be based on a 12 month observation in June. This rule applies to all indices calculated by Qatar Exchange.

- 3) The QE index rules are updated to reflect mathematical scenario whereby two constituents score an identical ranking using average daily value traded and free float market capitalization as the factors (in determining index selection). Should this occur then a third factor of annual share velocity will be used to choose the qualifying constituents of the index.

Based on above, following sections of the methodology document will be amended:  
Add following sentence to Article 6.3: Index Weight Capping – A 15% cap is applied to an individual constituent's weight in the index, with the excess weight distributed proportionately among the remaining index constituents. In such cases, the fixing of shares figures takes place only at rebalance dates.

Amend Article 6.1 of the Index Methodology to read: The index is reconstituted semi-annually on the first trading day of April and October based on a twelve month observation ending last trading day respectively in February and August.

Add following sentences to Article 6.2:  
Selection of constituents – If any number of constituents were to score equally using the two factors described above, then a third factor of annual velocity would be used to

ستكون في اكتوبر ستتستند على فترة مراقبة قدرها 12 شهراً اعتباراً من يونيو. وهذه القاعدة تنطبق على مؤشرات جميع الأسهم الصادرة عن بورصة قطر.

3) ويتم تحديث قواعد المؤشر الصادرة عن بورصة قطر لتعكس السيناريو الحسابي حيث عندما يتساوى مكونان من مكونات المؤشر في نفس الترتيب المتعلق بعوامل تحديد عملية انتقاء المؤشر وهما متوسط القيمة اليومية المتداولة ورسملة سوق الأسهم المتاحة للتداول. وفي حال حصول ذلك، يتمّ عندها استخدام عامل ثالث خاصّ بنسبة دوران السهم السنوية لاختيار المكونات المؤهلة للدخول في عينة المؤشر.

واستناداً إلى ما سبق، سيتم تعديل الأقسام التالية من منهجية مؤشر بورصة قطر:

أضافة الجملة التالية إلى الفقرة 6.3:

تحديد السقف الخاص بوزن المكون – يتم تحديد نسبة 15% للوزن الفردي لمكون المؤشر. ويتم توزيع الوزن الزائد بشكل متناسب على مكونات المؤشر الأخرى. وفي مثل هذه الحالات، يتم القيام بتعديل الأرقام الخاصة بالأسهم في أوقات المراجعة فقط.

تعديل المادة 6.1 من منهجية المؤشر لتصبح كالتالي:

يتم تعديل مكونات المؤشر كل ستة أشهر في أول يوم تداول من شهري أبريل وأكتوبر استناداً إلى المراقبة التي تتم على مدار الاثنى عشر شهراً المنتهية في آخر يوم تداول من شهري فبراير وأغسطس على التوالي.

أضف الجملة التالية إلى المادة 6.2:

اختيار مكونات المؤشر: إذا تساوت عدد من المكونات المرشحة للدخول في المؤشر في نفس الترتيب المتعلق باستخدام العاملين

choose the qualifying constituents in the index.

The 20 constituents of the QE Index and QE Total Return Index (as of April 1st 2012) will be published March 19th to reflect the semiannual review. Indicative weightings showing the effect of a 15% cap will also be available that day.

QE will publish final share figures, weightings and divisors following the close of trading on March 29th 2012 with changes to the index calculation effective the next business day (April 1st 2012).

Revised QE Index rulebook will be available on the website ('About QE' > 'QE Index') March 29th.

المذكورين أعلاه، عندها يتم تطبيق عامل ثالث يتعلق بمعدل الدوران السنوي للسهم وذلك لاختيار المكونات المؤهلة للدخول في عينة المؤشر.

إضافة إلى ما تقدم، تجدر الإشارة إلى أنّ المكونات العشرين لمؤشر البورصة ومؤشر العائد الإجمالي للبورصة (اعتباراً من 1 أبريل 2012) سيتمّ نشرها في 19 مارس لتعكس عملية المراجعة نصف السنوية. كما أنّ الأوزان الدلالية التي تظهر تأثير السقف البالغ 15% ستكون أيضاً متوفرة في ذلك اليوم.

كما تعتزم البورصة نشر أرقام الأسهم النهائية والأوزان النسبية والمقسوم عليه بعد عملية إغلاق التداول في 29 مارس 2012 بالإضافة إلى التغييرات على عملية احتساب المؤشر اعتباراً من يوم العمل التالي (1 أبريل 2012).